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L’11 de març del 2020, amb les 
companyes Laia Moliné, Elisa-
bet Zoppetti i Cristina Monto-
lio manifestàvem a la premsa el 
nostre neguit per la proposta del 
Govern d’impulsar el cultiu de 
cànnabis terapèutic.

Continuem pensant que pas-
sar del cultiu del tabac al del càn-
nabis és una aberració. Preocupa 
tornar a llegir en premsa, el 25 
de juny del 2021, que “el Govern 
impulsa una prova pilot per ava-
luar la viabilitat del cultiu de càn-
nabis per a ús medicinal”

Els impulsors privats del pro-
jecte sembla que volen la promo-
ció d’una llei “mèdica” en una se-
gona fase de la iniciativa, com si 
fos quelcom normal.

Hi ha una contradicció de 
l’Executiu. Per una banda, a! rma 
que vol afrontar la problemàtica 
dels joves i menors amb addicci-
ons i anuncia un reforç policial 
als entorns dels centres escolars 
i un nou impuls al Pla nacional 
contra les drogodependències, 
de l’altra vol permetre a empre-
ses privades lucrar-se amb el cul-
tiu de cànnabis.

El Govern té la voluntat de 
donar solució al greu problema 
que té actualment el país pel que 
fa a temes d’addiccions. No fa 
gaire presentaven l’esborrany de 
nou Pla nacional contra les dro-
godependències, i ho aplaudim. 
Però als progressistes ens sobta 
aquesta contradicció.

No ens convenç l’excusa que el 
cànnabis serà terapèutic, doncs 
el missatge que reben els nostres 
joves és tòxic. Per una banda els 
diuen que és dolent i per una al-
tra llegeixen que és bene! ciós en 

alguns contextos. Al país creix el 
nombre d’adolescents addictes al 
cànnabis, i no ho diem els Pro-
gressistes, ho diu l’UCA, que està 
desbordada per manca de recur-
sos i la crescuda del problema.

Es parla d’un projecte ambici-
ós amb el nou Pla de salut men-
tal que està a portes de fer-se pú-
blic. Estem expectants per poder 
saber quan serà una realitat.

Un pla que fa anys es reclama 
i felicitem que el ministre actu-
al de Salut per !  comencés a fer 
quelcom perquè avancés. Espe-
rem poder saber què diu l’esbor-
rany i quina serà la línia de tre-
ball que seguiran per fer un pla 
de! nitiu.

Hi ha problemes greus de 
salut mental relacionats direc-
tament amb el consum del càn-
nabis, amb l’addicció al cànnabis.

Cal més policia amb recursos 
per fer batudes i poder frenar la 
xacra que està castigant els joves 
del país amb aquesta droga.

Per això el Govern no pot im-
pulsar el cultiu sense adonar-se 
que serà una patata calenta per 
a Interior.

Fa mesos la nostra companya 
Elisabet Zoppetti va recordar 
les disposicions de l’article 285 
del Codi Penal en relació amb la 
fabricació, transport i possessió 
de substàncies estupefaents, i 

es va mostrar crítica amb el “si-
lenci” de l’Executiu davant una 
necessària modi! cació d’aquesta 
norma general abans que es pu-
gui cultivar cànnabis amb ! ns 
terapèutics.

Els progressistes entenem 
que cal una alternativa al cultiu 
del tabac, però aquesta alterna-
tiva no pot anar en detriment 
de la salut física i mental de la 
ciutadania. La nostra conselle-
ra comunal ordinenca, Cristina 
Montolio, ha declarat que cal-
dria valorar retornar al cultiu 
i conreu, apro! tar per reacti-
var-lo i donar al país autonomia 
en aquest sentit, crear llocs de 
treball, i així donar una sortida 
laboral als joves. No oblidem 
que hi ha escoles agrícoles per 
als joves que tenen ganes de for-
mar-se en aquest àmbit, doncs 
hi veuen una sortida per al seu 
futur laboral.

Jo mateix, en una etapa pro-
fessional anterior, vaig conèixer 
en primera línia de foc, en quali-
tat d’agent de policia amb un gos 
especialitzat en el descobriment 
de cànnabis ocult en vehicles, o 
amagat per persones, la gran pe-
rillositat per a la salut i l’educa-
ció de la nostra població juvenil 
d’aquest producte.

A quins particulars volen be-
ne! ciar amb aquestes “proves pi-
lot” per conrear cànnabis al país? 
Ja n’hi ha prou d’idees estrafolà-
ries que alguns consideren mo-
dernes. Unes idees que no fan 
més que crispar els ànims de les 
famílies que pateixen greus pro-
blemes per culpa del cànnabis.

No volem cap legalització de 
la droga, ni directa ni indirecta.

El cultiu de cànnabis terapèutic 

!�QUI�VOLEN�BENEÚ�CIAR�
amb aquestes 
“proves pilot” per 
cultivar cànnabis?
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La legalització indirecta del cànnabis és un error Rambo III és una pel·lícula de 
1988 on John Rambo es desplaça 
! ns a l’Afganistan per combatre, 
juntament amb el poble afganès, 
contra un enemic comú en aque-
lla època, l’URSS. Òbviament, i 
a causa dels esdeveniments dels 
últims dies, amb els talibans 
recuperant el país, molts s’han 
recordat d’aquest ! lm. I per què 
particularment? Per una raó: la 
cinta està dedicada “al poble de 
l’Afganistan”. I clar, com era d’es-
perar, les xarxes van esclatar.

Però això no m’interessa en 
aquest moment. El que em crida 
l’atenció és una cosa, en aquella 
època l’enemic número u era la 
Unió Soviètica, després de dè-
cades de guerra freda, i els EUA 
es van dedicar a armar i crear 
grups que poguessin combatre 
en territoris pròxims i sempre a 
conseqüència de certs interessos, 
la majoria de les vegades econò-
mics. Així, la CIA va instruir a 
Osama Bin Laden per a la lluita a 
l’Afganistan, va ! nançar Saddam 
Hussein a l’Iraq per a la guerra 
contra l’Iran, i la llista continua. 
Ja saben: l’enemic del meu ene-
mic és el meu amic... ! ns que dei-
xa de ser-ho, clar. Llavors els EUA 
van decidir enfrontar-se a l’Iraq 
a la guerra del Golf als noranta, 
pel control del petroli. I va rebre, 
de mans d’Al-Qaida, l’atemptat 
terrorista més gran de la seva his-
tòria el 2001. Després va venir la 
invasió de l’Iraq el 2000, amb l’ex-
cusa de les armes de destrucció 
massiva que amb el temps vam 
poder veri! car que mai havien 
existit.

Jo soc llicenciat en Belles 
Arts, així que, com imaginareu, 
els meus coneixements de geo-
política internacional són com-

parables als meus coneixements 
d’enginyeria aeronàutica, però 
encara crec tenir una mica de 
sentit comú, llavors em pregun-
to... A què es deu aquesta passi-
vitat sobtada dels EUA i tota la 
comunitat internacional davant 
d’aquest atac dels talibans a l’Af-
ganistan? On ha quedat la lluita 
pels drets humans, encara que ja 
sapiguem que és un eufemisme? 
Perquè estem parlant d’un país 
que acaba de ser pres per gent 
que regeix les seves vides sota 
unes normes que, si alguna cosa 
no respecten, són els drets hu-
mans, sobretot els de les dones. I 

no passa res? Tots els soldats se’n 
van com si res? I hem de veure 
que la gent està disposada a mo-
rir agafada al fuselatge d’un avió 
abans que quedar-se allà. Alguna 
cosa que per cert, succeeix també 
a Cuba. I com que la comunitat 
internacional renega de reconèi-
xer Cuba com una dictadura, em 
pregunto... No serà que ara els 
enemics tornen a ser amics en 
contra d’algun altre bé comú? I 
si és així, quin? Tindrem alguna 
altra pel·lícula amb dedicatòria? 
Ens podem quedar tranquils lla-
vors, perquè si ara el que interes-
sa és secundar  un règim com el 
talibà, la resta no importa. Men-
trestant, els polítics es continuen 
preocupant per no oblidar-se de 
dir “tots i totes” en una mateixa 
frase.

‘Rambo III’

Serà que els enemics 
d’ahir tornen a ser 
amics en contra d’un 
nou enemic? Quin? 
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